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Deltakere: 8 elever fra Lovisenlund skole med elever fra 4.  – 7. trinn, Ole Bjørn Reinertsen 

(representant/lærer Lovisenlund skole), Åsmund Åmdal (saksbehandler Kristiansand kommune), Geir 
Helmersen (Kjøita 6 AS), Monica Strømme Mushom (Kjøita 6 AS), Mihael (Mike) Befus (Arkitekt 
Trollvegg) og Kathrine Hesthag (By- og arealplanlegger, Trollvegg) og Tomine Stray Evenbye (student 
UIA, observatør). 
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1 Innledning  

1.1 Generelt 
Barn og unge har kompetanse og lokal kunnskap som er viktig i utviklingen av framtidens planer. 
Denne medvirkning handler på den ene siden om muligheter til reell påvirkning på viktige 
samfunnsområder. Samtidig handler det om muligheter for den enkelte til å bli hørt og ha innflytelse 
over områder som har betydning for eget liv. Denne befaringen med medvirkning for barn og unge 
ved planarbeidet for Kjøita 6 og 10, gir barn og unge en mulighet til å fremheve deres meninger og bli 
hørt i planprosessen. Befaringen er et viktig ledd for å kartlegge bruken av området og høre hva 
barna ønsker seg i området i fremtiden.  
 
Befaringen fant sted på Kjøita, hvor alle overnevnte deltakere møttes. To representanter fra 
Trollvegg presenterte dagens agenda og formålet med befaringen. Trollvegg hadde med kart over 
området og viste bilder av nytt kontorbygg og forslag til opprustning av utearealene.   
 

2 Befaring 
Befaringen ble gjennomført som en gåtur – «Walk and talk», som er en metode der man følger en 
forhåndsavsatt rute og systematisk gjennomgår det man ser, føler/har følt og svarer på åpne 
spørsmål. På forhånd hadde vi i Trollvegg avsatt noen stoppunkter, der vi mener er viktige 
observasjonspunkter, men det ble også lagt til rette for å la medvirkningen flyte sin egen gang. Det vi 
voksne mener er riktig vei å gå til skolen f.eks. viser seg ofte å ikke være realiteten. Formålet med 
befaringen var å få kartlagt områder som barna bruker/ikke bruker og eventuelt hvilke funksjoner de 
savner/ønsker seg. Barna fikk spørsmål rettet mot hva de kunne tenke seg i området i fremtiden. 
 
Samtalene og spørsmålene underveis var formulert som åpne og spørrende. Dette for å sikre at 
deltagerne kommer med sine personlige meninger og opplevelser der de selv mente var viktige 
punkter under befaringen. Der barna syns det var vanskelig å svare, kunne Trollvegg komme med 
forslag for å høre synspunkter fra barna. Barna fikk også si sine meninger om det nye bygget som 
foreslås. I dette referatet vises det ikke direkte sitater fra barna, men det er laget en stikkordsmessig 
oppsummering over tema og punkter som barna tok opp. 
 
På neste side er vises gåturen – «Walk and talk» illustrert, og stoppunkter underveis. 
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Illustrasjon 1: Walk and talk rute – før befaring 
 
 

3 Kommentarer fra befaringen 
 

 
 
Illustrasjon 2: Walk and talk rute – ruten som ble gått på selve befaring 
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1. Start – utenfor hovedinngangen til Telenorbygget:  
Oppmøte var utenfor hovedinngangen til Kjøita 6 der det nye bygget foreslås oppført. Her fikk alle 
hilst på hverandre, og vi i Trollvegg startet med å introdusere oss selv. Elevene ble vist bilder av det 
nye bygget og forslag til mulig opprustning av utearealene. Det ble brukt kart og pekt i diverse 
retninger for å gjør barna mer informert.  
 
De fleste av barna bor i nærområdet og hadde følgende informasjon:  

- Ungene var kjent i området, men de bruker ikke området spesielt mye. 
- Noen går tur gjennom område med hunden sin, eller når de skal til besteforeldre. 
- Skolen bruker dette området sjeldent når de er på tur. De bruker kun ballbanen av og til. De går 

heller tur/sykler til skogen ved Gimle gård eller Grønn slette. Der er det færre krysningspunkter 
på vei. Alle barna må stoppe opp og gå av syklene i hvert kryss. Da er det lettere til Gimle 
gård/Grønn slette, enn ned til Kjøita. 

 
1a.  Ved dagens kantine/sitteplasser utendørs: 

- Barna visste ikke at det var kantine innenfor hvor man kunne kjøpe mat.  
- Barna syns ikke det er naturlig å sitte på benkene eller gå på grasset foran Telenorbygget.  
- Da barna ble spurt om hva de syns om kafe her, så mener flere av barna at de ville brukt 

området der foreldrene kunne kjøpt kaffe. Da kunne barna også gått aleine til kafeen. 
 
2. Foran bygget mot elva:  

- Noen av barna går tur langs promenaden med hunden sin eller jogger, både dagstid og 
kveldstid. Ca halvparten av barna går i området, mens resterende halvpart går ikke tur her.  

- Det var ikke noen som uttrykte at de syns det var så veldig skummelt her på kveldstid, men 
kanskje litt av og til 

- Flere av barna syns det er et fint langs elva fordi det er åpent område. 
- Et av barna har foreldre som bor hver sin plass og må gå gjennom området ofte, men at 

området ikke er spesielt skummelt eller noe 
 

3. Ved Roklubben:  
- Noen av barna bader i elva, enten ved brygga lenger sør for planområdet, men når det er fullt 

av folk der bruker de heller bryggene til roklubben. 
- Ofte bader de heller i stampene i Baneheia. Der er det varmere vann. 
- Noen av barna bader aldri her. 
- Det kom frem at det kanskje hadde vært bedre med sandstrand spesielt for små barn som 

kanskje ikke tør å hoppe utti elva. 
- Et av barna sier de får beskjed av foreldrene sine å ikke svømme for langt ut i elva pga 

strømmen. 
- Noen av barna sitter på steinene ned mot elva. Det skjer ikke så ofte.  
- Noen mente det var bedre med en brygge eller lignende mot elva – da ville flere brukt 

området. 
 

4. Broa:  
- Noen av barna bruker broa når de går eller sykler gjennom området.  
- Barna visste ikke at det kunne komme biler på broa. 
- Flere av barna krysser gjerne neste bro lenger sør isteden for denne. Litt varierende 

gangmønster her. 
- Noen barn tar også snarveien over ballbanen og videre mot Telenorbygget. 
- Et barn har besteforeldre som bor på Kjøita. 

På gangveien langsmed Agder Energi (Kjøita 18): 
- Ingen av barna bader i kanalen. Det er litt søppel der og litt ekkel bunn. 
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- Det er ikke naturlig å gå langs denne strekningen og bygget tar for mye plass. 
 
4a Ved fotballbanen: 

- Det er sjeldent de selv bruker fotballbanen eller sjeldent de ser andre barn bruke ballbanen. 
- Nettene har hull og du må hente ballen så det er dumt. 
- Det er fort for å sparke ballen over haugene og ut på veiene. 
- Flere av barna sparker heller fotball på Lovisenlund skole, idrettsarenaen eller Kongsgård. 
- Veiene i området gjør det vanskelig å komme til ballbanen. 
- Det kom fram at speideren brukte fotballbanen innimellom. 
- Innspill fra skolens lærer er at skolen av og til bruker fotballbanen. Da har de med seg annet 

lekeutstyr 
- Noen av barna syns det hadde passet bedre med lekeapparater her i stedet for ballbane. 
- Et barn foreslo zipp-line her.  
- Flere av barna syns det skal være grønt her, og ikke bygges noe på fotballbanen, 

 
5. Ved gang- og sykkelvei/krysningspunkt:  

- Barna syntes ikke undergangen er skummel. 
- Barna syns folk sykler veldig fort i undergangen og de må passe seg for å ikke kræsje med folk. 
- De fleste barna bruker undergangen når de går til og fra området, eller til Baneheia. 
- 2 av ungene krysser av og til Torridalsveien «i dagen», men det er ikke alltid bilene stopper.   
- Barna leker ikke så mye i parken som går opp til skolen, men skolen har brukt det som ekstra 

uteareal i forbindelse med korona. 
 
6. På gang- og sykkelsti:  

- Noen av ungene sykler eller går langsmed denne gang- og sykkelveien. 
 

7. På parkeringsplassen:  
Her snakket vi om at bilene kunne vært flyttet vekk og man kunne gjort noe annerledes på det som i 
dag er parkeringsplass. Barna ble spurt om å komme med forslag. 
 

- Et av barna syns det var fint at de som skulle på jobb kunne parkere her 
- Flere av barna syns det er bra hvis bilene tas vekk, men da må de ha et annet sted å stå slik at 

de ikke parkerer i gata deres ved deres hus (på Lund).  
- Et av barna sier det er mange som parkerer utenfor huset hans på Lund. 
- Et av barna sa det kanskje ikke passet så godt med fotballbane her da ballen kan havne i 

kanalen 
- Klatretårn, slik som på Tangen kunne vært fint 
- Ved spørsmål om skulpturpark var det blandede meninger. Noen syns det kunne være fint, men 

kanskje ikke så gøy 
- Badefontene ble nevnt som en mulighet  

 
8. Innendørs i kantina: 
Turen ble avsluttet innendørs i kantina. Trollvegg stilte barna noen spørsmål om fremtiden som 
følger: 
 
Hvis du hadde hatt 1. million kroner. Hva ville du gjort med dette området? 
Noen forslag som kom inn: 

- Bygge en robot som selv kunne gå å plukke søppel 
- Sklie i vannet 
- Stupetårn 
- Åpne kafe mot elva så en kan bade. Viktig at kafeen er synlig  
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Hvis du kan ta vekk noe i området, hva ville du tatt vekk? 
- Ingenting 
- Veier 
- Ta vekk det hvite bygget (Kjøita 18 som ligger utenfor planområdet) - for bygget gir skygge  
- Ta vekk de små lekeplassene og heller lage 1 stor lekeplass 

 
Hva skulle vært i området for at du skulle brukt området mer enn du gjør i dag? 

- En kafe/restaurant der en kan kjøpe smoothie eller noe mat. Det er kortere vei enn til sentrum. 
Barna kan enten gå med foreldre eller aleine. En kafe må være synlig slik at man lett finner den. 

- Under spørsmål om barna kunne tenke seg mer trær så var ikke det spesielt viktig for dem 
- Under spørsmål om de kunne tenke seg frukttrær i område så var det flere som syns det hadde 

vært moro 
 

Barna fikk også mulighet til å stille spørsmål til og de hadde ulike reaksjoner på det nye bygget: 
- Noen syns det var for høyt- det passer ikke så bra inn i området. 
- Andre syns det burde være et høyt bygg -siden det ikke er noen andre høye bygg der 
- De spurte om de kom til å miste sol. 
- Barna syns det var viktig at lekeplasser ikke ligger i skygge. Ingen liker å være i skyggen, men at 

lekeplasser legges der det er sol.  
- Da barna ble forespurt om hva de synes dersom de kunne fått ha arrangementer 

(bursdag/konfirmasjon) i toppetasjen på det nye bygget, var det flere som syns dette virket 
veldig moro. 

Andre momenter som kom frem: 
- I tillegg til at flere av barna går på kafe i sentrum, så hadde de fleste også vært innom 

Rådhuskafeen som ligger litt lenger ned langsmed elva. 
- Barna ble forespurt om de var opptatt av miljø. Da kom det frem at det kunne være solcelle på 

bygget og kanskje søppelbøtter utenfor så ikke folk kaster søppel. Det var generelt lite søppel i 
området, men noe i kanalen. 

 
 
Takk for turen og alle innspillene! 
 
Befaringen ble avsluttet med en stor takk til alle fremmøtte. 
 
Referat sendes til alle deltakere for godkjennelse.  
 
 
 
 
Med vennlig hilsen 
 

Kathrine Hesthag     Michael Befus 
By- og arealplanlegger, Trollvegg   Arkitekt/daglig leder, Trollvegg 
Epost: kathrine@trollvegg.no    Epost: mike@trollvegg.no 

Tlf: 919 08 072      Tlf: 975 14 886 
 
 
 
Vedlegg: 

- Kart med mest brukte ganglinjer  
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